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Voorwoord van Peter Ploegaert 
 
Beste leden van onze afdeling, 
 
Graag zou ik willen beginnen met het goede nieuws dat één van onze 
bestuursleden, Jan Engbers, een koninklijk onderscheiding heeft mogen 
ontvangen voor al zijn verdiensten afgelopen jaren. Van harte gefeliciteerd 
Jan!! 
 
Ondanks de Coronatijd zijn er 17 maart landelijke verkiezingen geweest die 
voor het CDA teleurstellend zijn verlopen. Automatisch wordt er dan 
geanalyseerd en geëvalueerd wat er fout is gegaan. Verkeerde campagne? 
Andere partijen die zich beter profileerden? Leiderschap? 
 
In het huidige kabinet kregen we met Wopke Hoekstra en Hugo de Jonge twee 
kroonprinsen in beeld. Persoonlijk denk ik dat onze twee kroonprinsen zich niet 
van hun beste kant hebben laten zien. Iedereen was in een hosannastemming 
en deze bewindslieden begonnen ook voortvarend. Tot de lijsttrekkers-
verkiezing medio 2020. Een blunder van jewelste van het landelijk bestuur. In 
het verleden hadden we bij de VVD al gezien hoe fout dit kon aflopen. 
Provinciale afdelingen wilden dit niet maar het landelijk bestuur zette toch door 
met alle schadelijke gevolgen van dien. De keuze voor Hugo was met een 
kleine meerderheid. Later moest hij zich terugtrekken. Dan neemt Wopke het 
stokje over. We weten allemaal hoe het verder gegaan is. Daar bovenop de 
nodige blunders van Wopke en Hugo, de scheve schaats, het gestotter op tv, 
foto’s maken zonder masker op, en zie daar de teleurstellende  
verkiezingsuitslag.  
 
Ik denk dat het een heel verstandige beslissing was dat Rutger Ploum 
opstapte. Er is in Den Haag nog heel wat werk te verzetten door het CDA. Ik 
hoop dat ze vanuit het landelijk bestuur meer gaan kijken naar wat er bij leden 
in lokale afdelingen speelt. Dat zij kijken wat er in de provincies gebeurt. In de  
lokale afdelingen en provincies zit de kracht van het CDA.  
 
We hebben alle hulp en positieve signalen nodig want in maart 2022 staan de 
gemeentelijke verkiezingen op de agenda. Ondanks het gedoe bij het landelijk 
CDA, heb ik er alle vertrouwen in dat het in Etten-Leur goed gaat aflopen. 
Door de aanvulling van de nieuwe burgerleden hebben we een mooi vernieuwd 
team staan dat perspectief biedt. De eerste hand aan het verkiezings-
programma is reeds gelegd en we zijn bezig met het werven van 
staartlijstkandidaten. We hebben een vertrouwenscommissie die bestaat uit 
Freddy van Peer, Heleen van Rijnbach, Frans Dingenhouts en Reggy Heijens. 
In september vinden de eerste gesprekken plaats met de kandidaten. Kortom, 
we laten ons niet uit het veld slaan door wat in Den Haag aan de hand is, we 

gaan gewoon door.  
 
In onderstaande kolom stellen twee nieuwe bestuursleden zich voor. Voor 
velen geen onbekenden, maar toch een kleine voorstelronde. 
 
Peter Ploegaert (e-mail: peter@epploegaert.nl) 
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Heleen van Rijnbach  
 
Beste leden, 
 

Enige tijd geleden benaderde Peter Ploegaert mij of ik iets wilde doen binnen 
het CDA Etten-Leur. Aangezien ik al zoveel jaar actief CDA-lid ben en ik mij 
erg betrokken voel bij de (landelijke en plaatselijke) politiek, heb ik ja gezegd. 
Tijdens de afgelopen ledenvergadering van het CDA Etten-Leur ben ik 
benoemd tot adviseur binnen het bestuur. 
 
Mijn naam is Heleen van Rijnbach-de Groot (Amersfoort 1950), getrouwd met 
Jan en wij hebben een zoon, schoondochter, dochter en schoonzoon en 4 
mooie kleinkinderen. Wij wonen sinds 2008 in Etten-Leur. 
 
In 1973 ben ik vanuit Rotterdam waar ik op de Medische Faculteit werkte naar 
Driebergen verhuisd. In 1976 ben ik als fractie-ondersteuner politiek actief 
geworden bij het CDA (in oprichting) in de gemeente Driebergen-Rijsenburg. 
In 1978 ben ik gekozen als (rechtstreeks CDA-lid, de andere leden kwamen uit 
KVP, CHU en AR) raadslid. Na een aantal jaren ben ik waarnemend 
fractievoorzitter geworden en in 1988 heb ik de CDA-kaderschool gevolgd. In 
1993 ben ik fulltime wethouder geworden.  
 
Vanuit het landelijk CDA werd ik benaderd om na te denken of het 
burgemeesterschap niet iets voor mij zou zijn. Eigenlijk had ik het erg naar 
mijn zin als wethouder, maar toch werd mijn interesse gewekt om maar een 
keer een poging te wagen en ik solliciteerde naar het burgemeesterschap in 
Rozendaal. Een zelfstandige gemeente (nog steeds) van 1.500 inwoners. In 
september 1997 werd ik beëdigd als burgemeester. Na 3 mooie jaren ging het 
toch kriebelen, en solliciteerde ik naar de gemeente Bunnik (14.000 inwoners). 
Daar hebben we met veel plezier ruim 7 jaar gewoond en gewerkt. Tot ik 
getipt werd dat er in Etten-Leur een nieuwe burgemeester gezocht werd. Na 
plezierige gesprekken met de vertrouwenscommissie kreeg ik het bericht dat 
men aan mij de voorkeur gaf.  

 
Van september 2008 tot december 2017 ben ik met buitengewoon veel plezier 
jullie burgemeester geweest. Etten-Leur is een geweldige gemeente: een dorp 
met stadse allure, veel betrokken inwoners en een actief verenigingsleven.  
Ik heb van jongs af aan buiten het gemeentebestuur veel niet-politieke 
bestuursfuncties vervuld. Bijvoorbeeld: jongerenorganisaties, de landelijke 
protestantse kerk, de landelijke politie, Mee Gelderland, Raad voor de 
Financiële Verhoudingen, Vrienden van Avoord. Vorig jaar ben ik ruim 10 
maanden waarnemer geweest in de gemeente Halderberge en ik ben sinds 
2019 directeur van rekenkamers in 3 gemeenten in Zuid-Holland. 
 
Ik wil mij inzetten om binnen het CDA de (nieuwe fractie)leden te adviseren 
hoe we met elkaar uitvoering kunnen geven aan de kernwaarden van het CDA: 
solidariteit, rentmeesterschap, gespreide verantwoordelijkheid en publieke 
gerechtigheid. Zeker in deze onzekere tijd is het belangrijk om als plaatselijke 
partij deze uitgangspunten in de dagelijkse praktijk handen en voeten te 
geven. Herkenbaar zijn bij onze inwoners, met hen in gesprek gaan, veel 
aandacht hebben voor de leefomgeving en zorg hebben voor de inwoners die 
niet voor zich zelf kunnen opkomen. De komende jaren liggen er veel 
uitdagingen op het bordje van de plaatselijke politiek. Het is erg belangrijk dat 
het CDA deze uitdagingen samen met onze inwoners aangaat.  
 
Met vriendelijke groet, 
Heleen van Rijnbach-De Groot 
 
 
Kees Konings 
 
Beste CDA’ers, 
 

Graag stel ik mezelf even voor. Mijn naam is Kees Konings. Ik ben geboren in 
‘t Heike (1963) en tot verdere ontplooiing gekomen in St. Willebrord. Met mijn 
gezin in de jaren 90 vertrokken naar het bruisende Etten-Leur. Daar wonen wij 
nog steeds met veel liefde en plezier in de wijk de Banakkers, vlakbij TC Etten 
waar ik voorzitter van ben. Een bruisende tennis- en padelclub en, ik nodig 
iedereen dan ook uit om kennis te komen maken op ons super groene 
duurzame park, gelegen aan de rand van Etten-Leur.  
Daarnaast heb ik ondertussen verschillende vastgoedbedrijven, rondom de 
thema’s Mensen, Stenen en Geld. Voorheen ben ik een groot deel van mijn 
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werkzame leven druk bezig geweest bij Woonstichting Etten-Leur en gemeente 
Etten-Leur. Maar na mijn opleiding tot Master of Real Estate was ik er aan uit, 
aan de slag met mijn eigen bedrijven: 
 

Oprichter en eigenaar van het Centrum voor Wonen Etten-Leur; een plek waar 
iedereen gratis advies kan krijgen over Wonen, Financiën, Zorg, Juridisch en 
Duurzaamheid. Vraagstukken die alles met elkaar te maken hebben en waar 
iedereen in de loop van zijn leven mee bezig is. Wij werken hiervoor samen 
met onze partners Rabobank, Trouw juridische dienstverlening en DuurSaam 
Etten-Leur Daarnaast zien wij gemeente Etten-Leur ook als onze partner en 
recent ook Avoord. Dus twijfel niet en kom langs bij ons aan het Vincent van 
Goghplein 37. Ook de koffie is gratis. 
 
Een makelaarskantoor in Etten-Leur, KoningsWonen. Wij zijn bezig met diverse 
nieuwbouwontwikkelingen zoals Kloostervelden, Tiny houses, patio/ 
levensloopbestendige woningen, starterswoningen. Daarnaast hebben wij een 
bijzondere interesse in allerlei vernieuwende woonvormen. Kom maar eens 
langs, iedereen heeft toch woondromen.  
 
3. Een makelaarskantoor in gemeente Rucphen, Lodewijks van Ginneken 
makelaardij. Een plaatselijk bedrijf met name actief in Sprundel en St. 
Willebrord. Ik werk daar samen met de Veldsink Groep en kan alles voor u 
regelen op het gebied van financiën, verzekeringen, pensioenen, bankzaken. 
 
4. DomaVita een vastgoedadviesbedrijf dat gemeenten, woningcorporaties en 
zorgpartijen adviseert bij allerlei strategische vastgoedvraagstukken. Wij zijn 
hierbij werkzaam in met name West Brabant; woonvisies zijn opgesteld voor 
gemeente Drimmelen, Geertruidenberg en Rucphen. Het wachten is op Etten-
Leur, ook hier is een uitdagend portefeuilleplan nodig voor onze groeiende 
gemeente.  
 
Kortom, ik hoef mijzelf zeker niet te vervelen en dat doe ik dan ook niet. 
Daarbij leek het mij ook een uitdaging om Etten-Leur nog veel leuker en echt 
bruisend te maken. Dat is dan ook de reden dat ik ben aangesloten bij het 
CDA, de meest aansprekende en binnenkort de grootste partij van Etten-Leur 
met 2 wethouders! Ja, dat is mijn en hopelijk onze doelstelling voor 2022 en 
dat gaan wij dan ook gewoon doen… Zij aan zij begreep ik van sommigen. 
 
Met vriendelijke groet, 
Kees Konings 

 

Actueel fractie 
 
Vragen aan de fractie? 
Heb je vragen aan de fractie? Wil je een 
probleem bespreken met de fractie? 
Neem dan contact op met onze 
fractiesecretaris Kitty Hoevenberg. 
 
E-mail: kitty.hoevenberg-
aerts@gemeenteraadetten-leur.nl 

 
   
 
 
 
        

 
 

 
 

 
Vragen over klimaat bij scholen 
 
In de zomer van 2020 bleken er op een aantal scholen klachten te zijn rondom 
het klimaat. Het college heeft toen airco’s geplaatst om de te hoge 
temperaturen in sommige klassen van scholen omlaag te brengen. Daarnaast 
werd een onderzoek aangekondigd naar het klimaat van 4 scholen waar deze 
klimaatproblemen aan de orde waren. Deze onderzoeken zijn eind 2020 
afgerond. De CDA fractie heeft recent vragen gesteld over welke maatregelen 
er vervolgens worden genomen. De fractie kreeg als antwoord dat uit de 
onderzoeken is gebleken dat een groot deel van de problemen het gevolg is 
van achterstallig onderhoud. Om de gebreken op korte termijn aan te pakken 
heeft het college een voorschot aan de beheersstichtingen ter beschikking 
gesteld ter grootte van een kleine € 100.000. In reactie op deze antwoorden  
zijn ondergetekende en Mariette Nooijens een gesprek aangegaan met het 
afdelingshoofd Samenleving Cees Martens. Doel van het gesprek was om te 
bespreken wanneer de problemen opgelost zijn en ook hoe in de toekomst 
achterstallig onderhoud kan worden voorkomen. Etten-Leur beschikt over 
relatief nieuw gebouwde scholen. Deze zijn na oplevering overgedragen naar 
beheerstichtingen die namens de scholen en andere gebruikers de panden 
beheren. Helaas zijn hier in het verleden de klimaatinstallaties niet juist 
beheerd. Mariette en ik hebben er op aangedrongen de klimaatproblemen zo 
snel mogelijk op te lossen. De gemeente maakt in overleg met de besturen 
van de beheersstichtingen nieuwe afspraken om het juiste onderhoud te 
borgen. We blijven de voortgang uiteraard kritisch volgen. 
 
Kitty Hoevenberg-Aerts 
Secretaris fractie CDA 
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Vierde Windmolen aan de Groene Dijk 
  
In de Zwartenbergse polder staan al een aantal jaren windmolens. Één van die 

parken is “Groene Dijk”. In 2018 zijn daar 5 windmolens vervangen door 3 
nieuwe molens. Deze drie molens hebben een tiphoogte van 180 meter en 
staan in een rij langs de dijk. De eigenaren van deze molens in combinatie met 
een melkveehouder uit Zwartenberg hadden een voorstel ingediend om een 
vierde windmolen bij te plaatsen. De maximale tiphoogte van deze molen zou 
225 meter bedragen. Daarnaast zou deze molen in het zicht van twee van de 
omwonenden worden geplaatst. Aan de raad werd door het college een 
voorstel gedaan om een verklaring van geen bedenkingen af te geven. Echter 
bleek al heel snel dat de omgevingsdialoog door de huidige eigenaren niet tot 
overeenstemming met alle omwonenden had geleid. Grootste bezwaar was de 
afwijkende maat, maar ook de plaats van deze vierde windmolen. Er was door 
initiatiefnemers met een aantal omwonenden geen overeenstemming over 
schadevergoedingen. Het dilemma bij dit voorstel is dat de gemeente enerzijds 
een opgave heeft om duurzame energie op te wekken, maar dat anderzijds er 
vanuit de afspraken in de RES geen extra windmolen nodig is. Met een extra 
windmolen kunnen we wel een deel van de opgave voor plaatsing 
zonnepanelen inwisselen (ca 25.000 zonnepanelen). Op de gevoerde dialoog 
met de omgeving had onze fractie kritiek. We verwachten meer van 
initiatiefnemers dan alleen constateren dat er geen overeenstemming is. In de 
aanloop naar de raadsvergadering hadden de initiatiefnemers toegezegd de 
maximale tiphoogte te verlagen naar 200 meter in plaats van 225 meter. 
Tijdens de bespreking in raad bleek de opstelling van onze fractie de doorslag 
te geven. We hebben ingestemd met de verklaring van geen bedenkingen in 
de wetenschap dat omwonenden daartegen bezwaar kunnen maken. Als dat 
bezwaar wordt ingediend, moet uiteindelijk de raad daar weer een uitspraak 
over doen. Dit geeft in ieder geval voor omwonenden een garantie dat 
initiatiefnemer beter hun best doen om de bezwaren van de omwonenden op 
te lossen. 
 
(E-mail: Ronnie.Buiks@gemeenteraadetten-leur.nl ) 
 
 
Regionale Energiestrategie 1.0 
 
Ik begin met besparing van energie. Dat is misschien geen opdracht van de 
RES, maar wel een van de makkelijkste oplossingen voor onze uitdagingen. 
Wat je niet verbruikt hoef je niet te produceren, zo simpel is dat. We zien 
daarvoor graag een nadrukkelijke plek terug in de plannen van de gemeente. 
Dat besparing niet voldoende is, weten we allemaal. We kunnen niet zonder 
het opwekken van duurzame energie. De RES zet daarbij in op grootschalig 
Wind en zon. Mooie plannen, waar we nog wel wat suggesties aan toe willen 
voegen. Denk bijvoorbeeld ook aan grootschalige opwek van zonne- energie 
via gevels van grote gebouwen en bedrijfspanden. We willen ook nadrukkelijk 
kleine windmolens tot 15 meter in de plannen terugzien. Verder wil het CDA 
dat de gemeente bedrijven en woningcorporaties verplicht om bij nieuwe 

bouwplannen zonnepanelen op daken te plaatsen. Dit is intussen via 
veranderde wetgeving mogelijk, dus gaan we dat in Etten-Leur ook 
onmiddellijk doen? Een ander idee is het overkappen van parkeerterreinen van 
bijvoorbeeld Internos en Unitas met zonnepanelen. Misschien zijn er nog wel 
meer terreinen in eigendom bij gemeente waarop we zonne-energie kunnen 
plaatsen. Wij willen deze mogelijkheden terugzien in het uitvoerings- 
programma.  
Naast deze suggesties voor wind- en zonne-energie zien we er ook grote 
uitdagingen in. Die we inmiddels terug horen uit meerdere hoeken van de 
samenleving. Juist als je insteekt op grootschalige opwek van wind en zon, 
weet je dat er tijden zijn van enorme productie, maar ook van tekorten in 
andere periodes. En uit presentaties en onderzoek blijkt dat we die pieken de 
komende paar jaar niet kunnen opvangen met onze huidige infrastructuur. 
Enexis is op dit moment bezig met een monitor om de situatie per gemeente in 
beeld te brengen. Dit wordt binnen niet al te lange tijd verwacht. Maar reken 
er maar op dat de situatie voor 2025 niet significant anders is. Hoe denkt het 
College al deze mooie plannen verder te brengen als de schaarste op het NET 
niet snel wordt opgelost? Hebben we een plan B? Wie krijgt er voorrang of is 
het gewoon wie eerst komt eerst maalt? Hier kregen we vorige week niet echt 
antwoord op maar het is wel belangrijk voor onze bedrijven en inwoners. En 
vooral ook: hoe groot is de impact op al bestaande plannen en reeds 
toegezegde SDE subsidies?  
Er moeten ook afspraken worden vastgelegd over lokaal eigenaarschap. Onze 

mailto:Ronnie.Buiks@gemeenteraadetten-leur.nl
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lokale energiecoöperatie krijgt daarin wat het CDA betreft een prominente rol. 
Graag horen we de reactie van de andere fracties hierover.  
Ik kom bij mijn volgende punt. Juist omdat er zo veel uitdagingen zijn willen 
we als CDA dat er in de RES ook veel meer aandacht komt voor koppelkansen 

met andere belangrijke issues die zeker hier in Brabant spelen. Denk aan 
stikstof en ammoniak en restwarmte. Positief vinden we bijvoorbeeld dat 
Etten-Leur nu wel in beeld komt bij het eventueel aansluiten bij een regionaal 
warmtenet. Iets wat ook Duursaam Etten-Leur eerder heeft bepleit. Dit wil 
volgens het CDA niet zeggen dat we zomaar van het gasnet afkunnen. Voor 
vele woningen zal dit niet de oplossing zijn.  Bovendien moet er dan eerst 
goed worden uitgerekend of dit wel haalbaar en betaalbaar is voor onze 
inwoners.  De betrokkenheid van inwoners bij dit proces is voor ons cruciaal.   
Maar er liggen nog meer kansen. Denk maar aan waterstof of de opslag van 
duurzame energie. Er zijn al volop voorbeelden van bij andere gemeenten. Wij 
vinden daarom dat er ook een projectteam moet komen om de alternatieven 
op het gebied van duurzame energiewinning en opslag verder vorm te geven. 
Wij zouden als CDA dan ook graag zien dat op korte termijn een dialoog wordt 
opgestart parallel aan het uitvoeringsprogramma van de RES waarin deze 
alternatieven en mogelijke innovaties verder worden onderzocht. Zo kunnen 
we ook na 2030 voortvarend met de energietransitie. Leg daarbij de 
verbinding met IKE en ZLTO en Glastuinbouwvereniging en woningcorporaties.  
Maak werk van innovaties, neem het initiatief om daarover met ondernemers 
in gesprek te gaan en zorg voor een mooi pilotproject. Goed voor onze 
gemeente, onze inwoners en onze duurzame toekomst.  
En -  zoals u van het CDA gewend bent - kijken we daarbij ook altijd naar de 
financiële haalbaarheid. Ook dat hoort bij goed rentmeesterschap.  
 
(E-mail: Mariette.Nooijens@gemeenteraadetten-leur.nl ) 
 
 
Actualisatie APV 
 
De Algemene Plaatselijke Verordening stond op de agenda van de 
gemeenteraad. Deze APV regelt een aantal zaken voor handhaving van de 
openbare orde en veiligheid, die niet in andere wetten zijn vastgelegd. Denk 
aan voorschriften over bijvoorbeeld aanvraag vergunningen en organiseren 
van evenementen. Meestal niet zo’n spannend onderwerp. 
  
Toch zag de CDA-fractie kansen om artikelen op te nemen die bijdragen aan 
veiligheid en gezondheid. We wilden dan ook extra aandacht voor het in bezit 
hebben van messen, vechten op straat en rookvrije zones. In veel grote 
steden zie je in toenemende mate mensen met messen over straat lopen. 
Enkele steekincidenten hebben al een fatale afloop gehad. Daar wil de CDA-
fractie een eind aan maken. En dat geldt ook voor vechten op straat. Nu kan 
daar alleen tegen worden opgetreden als er aangifte wordt gedaan bij politie of 
als er geweldpleging in verenigingsverband is. Door vechten op te nemen in de 
APV kan er ook zonder die twee voorwaarden op worden gehandhaafd. Tot slot 
deed CDA het voorstel om in de APV de mogelijkheid op te nemen om 
rookvrije gebieden aan te kunnen wijzen (bijvoorbeeld rondom scholen). 

  
De burgemeester verklaarde als portefeuillehouder dat op grond van openbare 
ordeverstoring indirect opgetreden kan worden tegen vechtersbazen. Het in 
bezit hebben van grote messen is verboden op basis van het geldende 
wetboek van Strafrecht. En ten aanzien van rookvrije zones volgt de gemeente 
de lijn om hierover met partners als scholen expliciete afspraken te maken. 
Dat past dan niet in de APV. De CDA-fractie hoopt dat dit in de toekomst 
voldoende blijkt. 
 
Daarnaast steunden we het voorstel van de VVD om voor de duur van een jaar 
een pilot te draaien om de terrassen langer open te houden in het centrum. Dit 
onder de conditie dat de direct omwonenden hierbij actief worden betrokken. 
  
(E-mail: jacqueline.klaassen@gemeenteraadetten-leur.nl ) 
 
 
Vooruitkijken komende raadscyclus 
De komende raadscyclus van mei bevatten een aantal belangrijke 
onderwerpen waar we als CDA mee aan de slag gaan en hieronder lees je wie 
vanuit de fractie de voorbereiding doet:  
Uitwerking Participatie en Communicatie (Jacqueline Klaassen en Kitty 
Hoevenberg);  
Reactie Transitievisie Warmte  (Mariëtte Nooijens en Janneau Meijer); 

mailto:Mariette.Nooijens@gemeenteraadetten-leur.nl
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Voorstel verkoop Van Goghkerk (Ronnie Buiks); 
Uitbreiding taakstelling en samenstelling audit committee (Clarissa Rutten en 
Joke Gelderblom); 
Voorstel intrekken Precario belasting (Claartje Bierkens en Jürgen van Hulst). 

 
Wilt u hierover meepraten en of denken? Neem contact op met ons via 
mail! 
 

     

Regionale 
Investeringsagenda  
 
 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
 

 
 
 

 

 
Wat is het belang van een regionale investeringsagenda ? 
 
In de deelnotitie ‘Omgevingsvisie: bouwlocaties en wegvarianten’ werd onlangs 
in onze raad gesproken over de Regionale Investeringsagenda regio Breda, 
kortweg de RIA. Met deze agenda hebben de gemeenten in de regio Breda hun 
plannen voor de toekomst bij elkaar gebracht. Meer dan 80% van de 
dagelijkse handelingen en bewegingen van onze inwoners, medewerkers en 
bedrijven spelen zich af in sociaaleconomisch samenhangende gebieden. De 
tien gemeenten in de regio (Alphen-Chaam, Altena, Baarle-Nassau, Breda, 
Drimmelen, Etten-Leur, Geertruidenberg, Moerdijk, Oosterhout en Zundert) 
vormen zo’n gebied, een daily urban system. Bestuurders van deze gemeenten 
hebben de afgelopen maanden een verkenning en inventarisatie van hun 
gezamenlijke ambities en bovenlokale opgaven uitgevoerd en daarbij ook 
gekeken naar gezamenlijke investeringen in bijvoorbeeld bouwopgave, 
infrastructuur en water- en natuurbeheer. Deze agenda is opgesteld om bij de 
Rijksoverheid een claim op een deel van de investeringen in de Nederlandse 
economie naar onze regio te krijgen. Zoals bekend wil de regering de komende 
tien jaar ongeveer 1 miljoen nieuwe woningen bouwen. Maar met woningen 
alleen ben je er niet. Je moet dan ook investeren in wegen, openbaar vervoer, 
voorzieningen. Deze investeringen zijn doorgerekend naar het jaar 2040.  
 
Wat betekent de RIA voor Etten-Leur? De RIA bevat een schaalsprong voor 
wonen. Voor Etten-Leur betekent dit voor de periode tot 2030: 2400 woningen 
en tot 2040 nog eens 1400 woningen (totaal 3800 woningen). Naast de 
lopende plannen voor woningbouw in het stedelijk gebied, kunnen we nieuwe 
binnenstedelijke locaties en de woongebieden Hoge Haansberg en Lage 
Vaartkant realiseren. Dit sluit aan op de door de Raad geformuleerde 
denkrichting voor de omgevingsvisie. Dit draagt bij aan de financiering van 
randwegen en aanleg van een tunnel onder het spoor. Daarmee is nog niet de 
gehele financiering geregeld. De RIA kan de basis vormen voor cofinanciering. 
Voor de goede orde: er is sprake van een eerste bestuurlijke verkenning en 
hierover zullen met de rijksoverheid en provincie nadere gesprekken gevoerd 
moeten worden. Het is van belang om bij de uitwerking van de omgevingsvisie 
rekening te houden met fasering. De Raad is inmiddels geïnformeerd over de 
RIA en de te zetten vervolgstappen. 
 
Ger de Weert (email: ger.deweert@etten-leur.nl)  
 

 

Hoe gaat Etten-Leur 
verder na Corona ?  
          

 
 

 
 

 
 

Hoe pakt Etten-Leur de draad weer op na Corona en wat kan CDA 
Etten-Leur daaraan bijdragen ? 
 
Langzaam maar zeker lijkt er een eind te komen aan de Coronabeperkingen. 
De economische gevolgen van Corona hebben uitgebreid de aandacht. Met 
name de regering heeft een fors pakket van economische steunmaatregelen 
genomen. Tegelijkertijd zie je ook de maatschappelijke problemen van Corona. 
Verenigingen hebben hun activiteiten moeten staken. Scholen zijn een aantal 
maanden dicht geweest en leerlingen hebben achterstand opgelopen. Ook de 
sociale activiteiten in de familie en kenniskring zijn tot een minimum 
teruggebracht. Activiteiten buiten de eigen “bubbel” waren niet mogelijk. 
 
De vraag is nu hoe we de maatschappelijke activiteiten in Etten-Leur kunnen 
opstarten. In de ronde die we als CDA-fractie maken met verenigingen komt 
deze vraag aan de orde. Het is niet vanzelfsprekend dat mensen die anderhalf 
jaar stil hebben gelegen, hun taak als vrijwilliger bij hun vereniging weer vlot 
oppakken. En toch zijn het juist deze vrijwilligers die de vereniging dragen en 
voor de activiteiten in de vereniging zo belangrijk zijn. Wat hebben 
verenigingen nodig om deze herstart te maken en wat zou de gemeente 
daaraan kunnen bijdragen ? De fractie zal daar de komende tijd extra 
aandacht voor vragen bij het college. Heb je ideeën of suggesties laat het de 
fractie weten.  
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Brabants bestuur 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

 

Actualiteiten uit Provinciale Staten  
 
Beste CDA-leden, 

 
Vrijdag 23 april was een marathonzitting van Provinciale Staten. Een 
vergadering online in teams, die maar liefst 13 uur in beslag nam. En daarbij 
zijn niet alle agendapunten besproken. 
 
Één van de agendapunten die wel is besproken betrof de Perspectiefnota. In 
deze nota worden onder meer de plannen en daarbij noodzakelijke middelen 
voor de komende jaren besproken. Een belangrijke stap om de begroting 2022 
te kunnen maken. 
 
Voor Etten-Leur is gesproken over mobiliteit en veiligheid. Onze gemeente 
wordt doorsneden door een spoorlijn. Maar er is tot op heden geen tunnel 
onder het spoor. Dat laatste maakt de veiligheidssituatie voor Etten-Leur 
kwetsbaar. Wat als er een ramp op het spoor plaats vindt en de 
spoorwegovergangen zijn geblokkeerd ? Hoe komen de hulpdiensten dan van 
Etten naar Leur of andersom ? In de perspectiefnota is afgesproken dat aan 
deze situatie in verschillende Brabantse gemeenten een eind moet komen. Er 
wordt een plan uitgewerkt en in de komende begroting worden voor dit doel 
middelen vrij gemaakt.    
 
Verder wil ik jullie nog attent maken op de komende Algemene 
Ledenvergadering van CDA Brabant op zaterdag 29 mei 2021. Ook deze 
bijeenkomst zal nog niet fysiek plaatsvinden, maar via een zoomverbinding. 
Geef je op bij het secretariaat van CDA Brabant. In de laatste nieuwsbrief van 
CDA Brabant vind je de nadere gegevens. 
 
Ankie de Hoon, fractievoorzitter CDA Brabant ( adhoon@psbrabant.nl ) 
 

Jan van Hal legt 
Eerste Steen 
 
 
 
 

 
 
 
 

Oud-wethouder Jan van Hal onthult eerste steen nieuwbouw 
cultuurcentrum Nieuwe Nobelaer 

Op dinsdag 13 april 2021 heeft oud-wethouder Jan van Hal de eerste steen 
van cultuurcentrum Nieuwe Nobelaer onthuld. Dat gebeurde in een klein 
gezelschap in verband met de Coronabeperkingen, maar via een livestream 
konden raadseleden en andere belangstellenden de onthulling volgen.  

Burgemeester Miranda de Vries verrichtte het openingswoord en directeur 

Hilda Vliegenthart hield de regie op de bijeenkomst. Zo had zij een speciaal 
optreden van gitaardocent Jeroen Kant geregeld, die voor deze gelegenheid 
een eigen lied had gecomponeerd. Maar ook sprak zij over de verandering die 
door deze nieuwbouw in de organisatie merkbaar is. Een kleinere organisatie, 
maar de medewerkers zijn zeer gemotiveerd om in 2022 in het nieuwe gebouw 
aan de slag te gaan. 

Jan van Hal sprak de aanwezigen uiteraard ook toe. Hij ging terug in de tijd. 
Vanaf het eerste begin dat de Nobelaer in Etten-Leur is opgericht heeft dit 
cultuurcentrum bijgedragen aan de ontwikkeling van veel inwoners van Etten-
Leur. Nu staat er een organisatie waarbij podiumkunsten, bibliotheek en 
kunsteducatie onder één dak plaats vinden. De bouw van het nieuwe centrum 
heeft heel wat voeten in de aarde gehad, maar dankzij de steun van politiek 
Etten-Leur is uiteindelijk toch gekozen voor een nieuwbouwlocatie. Met trots 
onthulde Jan van Hal de Eerste Steen. En deze eer is zeker op zijn plaats, want 
in de 10 jaar dat Jan wethouder was van onze gemeente heeft hij zich altijd 

ingezet om de nieuwbouw te kunnen realiseren. 
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